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Kompletní a pestrá přehlídka oborů začne v Brně 
Stavební veletrhy Brno přinášejí komplexní informace ze 

světa stavebnictví, technického zařízení budov a interiéru, letos 
nově doplněné o prezentaci investičních a inovačních příležitos-
tí, komunální technologie a služby i stále aktuální aspekty 
ochrany životního prostředí. Uskuteční se v tradičním jarním 
termínu od 24. do 28. dubna 2012. 

Souběžně se Stavebními veletrhy Brno a mezinárodním ve-
letrhem interiéru a bydlení MOBITEX se uskuteční také trojlís-
tek veletrhů ENVIBRNO, URBIS INVEST a TECHNOLOGIE, 
na kterém se prezentují na straně jedné novinky a trendy v obo-
rech komunálních a environmentálních technologií a služeb, 
na straně druhé regionální inovační strategie a rozvojové plány 
jednotlivých regionů. Navštívit lze také Centrum udržitelné 
výstavby – celoroční přehlídku montovaných, kompletně vyba-
vených rodinných domů a vzorkovnu stavebních materiálů. 

Stát zpřísní pravidla stavitelům dálnic, chce deset let záruky 
Stát plánuje ještě letos výrazně zpřísnit pravidla pro stavitele dálnic. Nově bude například poža-

dovat deset let záruky namísto současných pěti. Ředitelství silnic a dálnic (ŘSD) už také nebude 
uznávat firmám valorizace. Podnětem ke změnám jsou potíže se zvlněnou ostravskou dálnicí D47. 

„Připravili jsme zásadní soubor změn, které začínají platit už od letošního roku. Není přece mož-
né, aby dálnice potřebovaly zásadní opravu hned poté, co skončí pětiletá záruční lhůta," řekl šéf 
ŘSD René Poruba. Desetiletá záruční lhůta ale bude podle ředitele Svazu podnikatelů ve staveb-
nictví Václava Matyáše diskvalifikovat menší 
firmy, které by musely mít deset let na případné 
opravy připraveno dost peněz. Samotnou stavbu 
dálnic by zpřísnění podmínek prý prodražit 
nemělo.  

Při vyhodnocování nabídek bude stát přihlížet 
z devadesáti procent k nabízené ceně a z deseti 
procent k délce záruky. Dosud měla cena ještě 
větší hodnotu. ŘSD už také nehodlá přistupovat 
na rozhodčí doložky. Případné spory tak nebude 
řešit Rozhodčí soud při Hospodářské komoře v 
principu arbitráže, ale státní soudy. 

Stavebnictví kleslo o 16 procent, nejvíc za dva roky 
Stavební výroba v únoru zrychlila meziroční pokles na 16 procent, což je největší propad za 

skoro dva roky. Výstavbu omezilo mrazivé počasí, uvedl Český statistický úřad. Podle statistiků se 
v únoru snížil počet vydaných stavebních povolení a ubylo také zahájených a dokončených bytů. 
Po očištění od vlivu počtu pracovních dnů se tuzemská únorová stavební produkce snížila proti 
loňskému únoru o 17,2 procenta. Očištěná od sezonních vlivů byla proti lednu nižší o 2,4 procenta. 
V pozemním stavitelství stavební výroba v únoru meziročně klesla o 11,3 procenta, produkce inže-
nýrského stavitelství se snížila o 30,2 procenta. Počet vydaných stavebních povolení se meziročně 
snížil o 4,9 procenta na 6774. Orientační hodnota těchto staveb klesla meziročně skoro o polovinu 
na 21 miliard korun, což je ale částečně dáno vysokou srovnávací základnou z února 2011. 

TÉMA: Stavební chemie 
Vývoj nových technologií výrazně pokročil 
Je možné ošetřit dřevo bez chemie? 
Dekorativní povrchy s produkty SIKA 
Dokonale hladké stěny s novou stěrkou 
PŘÍPRAVA STAVEB 
Inteligentní nakládání s dešťovou vodou 
TECHNOLOGIE – KONSTRUKCE 
Barevné betony naplňují vize architektury 
Nové systémy pro střešní zahrady 
Moderní trendy v konstrukci dřevostaveb 
Češi pomáhají v Kanadě s letmou betonáží 
Originální zastřešení fotbalového stadionu 
VADY A PORUCHY 
Zesílení desky u železničního mostu 
ZAJÍMAVÁ STAVBA 
Zdravotnické zařízení splňuje nároky 
MATERIÁLY – VÝROBKY 
Univerzální zateplení šikmých střech 
Striktní mikroklima a sterilita provozu 
Patrová nástavba z falcované krytiny 
„Chytré“ podlahy ukrývají tepny místností 
EKOSTAVBA 
Venkovský dům jako partner roubenky 
Objekt se slunolamem a pultovou střechou 
Profesionalita provedení začíná u studie 
TZB 
Automaticky řízené větrání s rekuperací 
Alternativní řešení v zásobování teplem 
STROJE – ZAŘÍZENÍ 
Kloubové dampry pro náročné podmínky 
Nová modelová řada akumulačního nářadí 
EKONOMIKA 
Veřejné zakázky i nadále klesají 
Stát jako brzda ekonomické prosperity 
 
PŘÍLOHA: Novinky na stavebním trhu 
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Textilka Juta zvedla tržby o 15 % na rekordních 4,96 mld. Kč 
Největší česká textilní firma Juta za Dvora Králové nad Labem loni zvýšila tržby o 15 procent 

na dosud nejvyšších 4,96 miliardy korun. Letos plánuje další růst na úroveň 5,3 miliardy Kč. Pod-
nik, známý různými výrobky pro stavebnictví a zemědělství, se chce letos zejména soustředit na 
plné využití nových kapacit za téměř 2,5 miliardy korun, které postavil v posledních pěti letech. 
Informoval o tom generální ředitel a majitel podniku Jiří Hlavatý. 

Loni se podle něj Jutě dařilo získat nové zákazníky na úkor jiných západoevropských výrobců. 
„Trh se sice po krizi částečně oživil, ale poptávka byla ihned napadena asijskými producenty, kteří 
zvýšili úsilí o získání trhů v Evropě. Dnes již v 
našem oboru není výrobek, který by do Evropy 
nedodával někdo z Číny, Vietnamu a Indie. To ještě 
před pár lety nebylo,“ řekl Hlavatý. 

Juta podle něj usiluje o zákazníky obsluhované 
tradičními evropskými výrobci, jimž při stejné 
kvalitě konkuruje lepším servisem a platebními 
podmínkami a příznivější cenou. Export se loni na 
odbytu firmy podílel 80 procenty a hlavní nárůsty 
prodeje byly ve Velké Británii, Německu, Itálii, 
Francii a Belgii. 

Přes růst prodeje Juta podle předběžných výsledků čeká zisk za loňský rok nižší než předloň-
ských 101 milionů korun. „Loni opět vrostly ceny polypropylenu a polyetylenu, které jsou pro 
Jutu základní výrobní surovinou. Kvůli rostoucí konkurenci ale nejsme schopni jejich zdražení 
promítnout do cen výrobků,“ vysvětlila snížení zisku ekonomická ředitelka Marie Čermáková. 

Právě u trávníku, který vyrábí od roku 2009, chce Juta dosáhnout daleko lepších výsledků než 
dosud. Loni se umělý trávník na tržbách podniku podílel necelými čtyřmi procenty. „Umělým 
trávníkem jsme jako nový výrobce vstoupili na zcela obsazený trh se silnými lobbistickými tlaky 
vůči sportovním klubům. Prosadit se zde je hodně obtížné,“ poznamenala Čermáková. 

Juta se proto podle ní nyní soustředí na podporu prodeje a budování obchodní sítě pro trávník v 
celé Evropě. 

Sporná transformace ŘSD 
Transformace Ředitelství silnic a dálnic zamýšlená ministerstvem dopravy z něj vyvede majetek 

a zatíží ho dluhy. Na setkání s novináři to řekl stínový ministr dopravy a hejtman Plzeňského kraje 
Milan Chovanec (ČSSD). Ministerstvo to odmítlo. 

„Já se obávám jedné věci, že snaha o změnu právní formy ŘSD znamená snahu o vyvedení ma-
jetku, komunikací a pozemků do státního podniku, případně akciové společnosti, aby se na tento 
majetek mohly vzít nové úvěry,“ řekl Chovanec. Transformace ŘSD je způsob, jak do dopravy 
přivést více peněz, ale nikoliv prostřednictvím 
tunelování ředitelství, reagoval mluvčí minister-
stva dopravy Martin Novák. Ministerstvo si 
ohledně ŘSD, které je nyní státní příspěvkovou 
organizací, nechalo udělat analýzu. Podle té by 
bylo nejvhodnější z ŘSD udělat státní podnik. 
Mohlo by tak čerpat i jiné peníze než pouze ze 
státního rozpočtu. Jednou z forem by mohly být 
právě úvěry, dodal Novák. 

Vláda by podle Chovance měla z výstavby 
dopravní infrastruktury učinit jednu z nejvý-
znamnějších priorit, protože jde o významné protikrizové opatření. V době stavebního útlumu 
mohou státní investice udržet stavebnictví v kondici, řekl. Stavět by se ale měly pouze komunika-
ce, které stát potřebuje a v přiměřeném rozsahu, uvedl Chovanec. Mnohdy jsou podle něj silnice 
stavěny zbytečně široké s příliš mnoha sjezdy a dalšími stavbami, jako například přechody pro 
zvěř. Smysluplnost a cenu staveb by podle něho měla hlídat kancelář hlavního projektanta. Minis-
terstvo se vzniku kanceláře nebrání, řekl Novák. Musí mu ale předcházet odborná debata, zda by 
kancelář působila v rámci ministerstva dopravy a měla na starosti silniční, železniční a vodní stav-
by, nebo by jich bylo více na úrovni podřízených složek. 

Vláda schválila tendry za 8,4 mld. Kč. 
Vláda schválila parametry pěti výběrových 

řízení na železniční stavby za zhruba 8,4 mili-
ardy korun. Návrh tendrů vládě předložilo 
ministerstvo dopravy, jsou na rekonstrukci 
železničního uzlu v Břeclavi, modernizaci 
kolejiště ve stanicích Olomouc a Ústí nad 
Orlicí, modernizaci trati mezi Táborem a Su-
doměřicemi u Tábora a opravu tratě mezi 
pražskou Bubenčí a Holešovicemi. 

Přezkum podvodu H-Systemu 
Nejvyšší soud (NS) přezkoumá verdikt nad 

třemi vysokými představiteli vytunelované 
společnosti H-System. 

Liberecká univerzita chystá výstavbu komplexu 
Technická univerzita v Liberci připravuje 

výstavbu dalšího výzkumného a výukového 
komplexu zhruba za 460 milionů korun. Na 
tzv. budovu G získala škola dotaci z Operač-
ního programu Výzkum a vývoj pro inovace. 

Nové technologické centrum 
V Českém Brodě vybudovali nové technolo-

gické centrum, které by mělo přispět k efek-
tivnějšímu chodu veřejné správy. Náklady 
činily 6 mil. Kč, většinu zaplatila EU. 

Oprava barokního divadla 
Na podzim by mohla začít dlouho připravo-

vaná rekonstrukce zchátralého barokního 
divadla v zámeckém areálu ve Valticích na 
Břeclavsku.  

Půjde o projekt za čtvrt miliardy korun, 
který bude z větší části financován Evropskou 
unií. Pro svět umění tak bude zachráněn 
prostor, který za komunismu sloužil jako gará-
že pro traktory. 

Bohumín loni ušetřil na investičních akcích 
Téměř 20 milionů korun ušetřil loni Bo-

humín na Karvinsku na investičních akcích. 
Důvodem je především hospodářská krize a 
vysoký zájem firem o zakázky. Městu se daří 
na investicích šetřit už několik let a úspora se 
každoročně pohybuje v průměru okolo 15 
procent. 

Thermal dokončil nové balneocentrum 
Karlovarský lázeňský hotel Thermal, který 

patří k největším ve městě, dokončil stavbu 
vlastních balneoprovozů. Zaplatil za ně 40 
milionů korun a stal se tak nezávislým na 
poskytování léčebných služeb tohoto druhu od 
jiných firem. 
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Vyšetřování stavebních inspektorů 
Ministerstvo pro místní rozvoj zahájilo 

správní řízení s pěti autorizovanými inspekto-
ry kvůli pochybnostem o jejich činnosti. 

ŘSD vypsalo pět soutěží na opravu D1 
Ředitelství silnic a dálnic vypsalo pět soutě-

ží na modernizaci dálnice D1 v celkové hod-
notě přesahující čtyři miliardy korun. Záruka 
za provedenou práci bude deset let. 

Stavba hobbymarketu se odkládá 
Se stavbou diskutovaného hobbymarketu 

pod zámkem v Břeclavi se zřejmě jen tak 
nezačne. Investor zrušil řízení o vlivu na ži-
votní prostředí (EIA) a podle informací radni-
ce chce prodat záměr jiné firmě. Město se 
stavbou stále nesouhlasí. 

Vrchlabí uvolní Škodě Auto pozemky 
Město Vrchlabí se chystá uvolnit automobil-

ce Škoda Auto další parcely pro případnou 
stavbu nových výrobních hal. Celkem by auto-
mobilka měla mít k dispozici asi 3,4 ha, na 
nichž by mohla vybudovat další haly k nyní 
budované továrně na výrobu převodovek. 

Tršice chtějí vybudovat kanalizaci 
Obec Tršice na Olomoucku se chce příští 

rok pustit do stavby kanalizačních rozvodů a 
čistírny odpadních vod. Do investice, která si 
vyžádá podle předběžných odhadů desítky 
milionů korun, se obec pustí, pokud se jí po-
daří získat na projekt dotaci. 

Mánes opraví Skanska 
Funkcionalistickou budovu pražského Má-

nesa opraví za 120 milionů korun stavební 
firma Skanska. Práce by měly být dokončeny 
v polovině příštího roku. 

Klatovy připravují rozšíření bazénu 
Klatovy připravují modernizaci a rozšíření 

plaveckého bazénu. Radnice by ale chtěla 
nabídku doplnit, aby přilákala více návštěvní-
ků, zejména rodin s dětmi. Plánuje proto také 
doplnění atrakcí o tobogán a protiproudy. 

Dva nové kruhové objezdy 
Dopravu na hlavní spojnici Brna a Vídně 

mají v Mikulově do konce roku zpomalit dva 
kruhové objezdy. První na trase již funguje a 
dokončuje se jeho okolí, další se má letos začít 
stavět. Náklady na obě stavby činí asi sedm 
milionů korun a město je platí ze svého. 

Rumburk vyřešil spor se Skanskou 
Severočeský Rumburk zřejmě vyřešil letitý 

spor se stavební firmou Skanska. Zastupitel-
stvo schválilo návrh mimosoudního vyrovná-
ní, které předpokládá desetimilionovou kom-
penzaci pro firmu Skanska. 

Exekuce postihla obec Hostín 
Exekuce za nezaplacenou kanalizaci může 

připravit o majetek obec Hostín u Mělníka. 
Obec s příjmy tři miliony korun ročně dluží 
dodavateli přes devět milionů a nemá peníze 
na splácení. Dotaci 13 milionů korun musel 
Hostín státu vrátit kvůli nedodržení termínů. 

V Praze bude přibývat kanceláří vzniklých rekonstrukcí 
V příštích letech bude v Praze přibývat kanceláří, které vzniknou rekonstrukcí starších budov. 

Jejich podíl na kancelářském trhu vzroste. Vyplývá to ze zveřejněné zprávy realitní poradenské 
společnosti DTZ. V letech 2001 - 2011 v Praze vzniklo 1,45 milionu metrů čtverečních kanceláří v 
novostavbách, zatímco z rekonstrukcí pocházelo jen 340 000 čtverečních metrů administrativních 
ploch. Nájemci upřednostňují vybavení kanceláří moderními technologiemi, jako například klima-
tizací, firmy většinou chtějí i místa na parkování. Rekonstrukce navíc byly většinou dražší než 
novostavby. To se má ale pomalu měnit. 

„Podle DTZ lze očekávat, že do budoucna podíl rekonstruovaných budov pozvolna poroste. 
Vedle snižujícího se počtu stavebních parcel budou hrát roli rovněž sofistikovanější technologie, 
zaručující i ve starších objektech velmi komfortní a ekonomicky racionální provoz,“ uvedli odbor-
níci. Na podzim 2012 má Orco zahájit jednu z 
největších rekonstrukcí. Z bývalého komplexu 
Elektrických podniků v Praze 7 vznikne kance-
lářské centrum, které po dokončení nabídne 30 
000 metrů čtverečních kanceláří. 

Další z významnějších rekonstrukcí starší 
budovy na moderní kanceláře je projekt rakous-
ké firmy S+B Gruppe, která začala již před 
rokem přestavbu starší budovy v Praze 4. Jiný 
rakouský developer Immofinanz právě začíná s 
přestavbou domu v Jindřišské ulici, na jejímž 
konci má být 6000 metrů čtverečních kancelář-
ských ploch. 

V posledním čtvrtletí loňského roku si firmy v Praze pronajaly 85 000 metrů čtverečních moder-
ních kanceláří, což je podle sdružení realitních poradenských firem Prague Research Forum mezi-
roční nárůst o 19 procent. Ve srovnání s předchozím čtvrtletím se pronájmy zvýšily o 65 procent. 
Celkem bylo v minulém čtvrtletí v hlavním městě 2,8 milionu metrů čtverečních kanceláří. Většina 
z nich byla v nových budovách. 

Bytů je přebytek, výstavba by se měla snížit 
Bytů je na tuzemském trhu zejména vzhledem k výkonnosti ekonomiky přebytek. Česko by mělo 

korigovat své představy o bytové výstavbě na zhruba polovinu. Vyplývá to ze závěrů studie, kterou 
zpracoval Institut regionálních informací (IRI). Snížení bytové výstavby v ČR na úroveň asi 20 až 
25 tisíc bytů ročně v nejbližších letech představuje podle IRI logickou korekci nadměrné a dlouho-
dobé expanze. 

„Jde zejména o to, co může reálně naše ekonomika unést. Původní úvahy, které uváděly potřebu 
výstavby 40 až 50 tisíc nových bytů ročně, by 
měly být revidovány na přibližně poloviční 
počty,“ uvedl Milan Polednik z IRI. Dotace 
státu by se už podle něj neměly orientovat na 
plošnou expanzi bydlení, ale spíše na sociální 
podporu potřebným. 

Redukce výstavby nepředstavuje problém z 
hlediska systému bydlení a sníží tlak na veřejné 
výdaje i soukromé investice. „V krizi je to při-
rozená věc,“ uvedl Polednik. 

Předpokládaný pokles bytové výstavby je 
podle Polednika pozitivní. Přebytek kapacit se bude v dalších letech zmenšovat, a tím bude vyvo-
lávat menší tlak na pokles cen nemovitostí, který stále hrozí. Snížení rozsahu bytové výstavby 
současně neznamená pokles úrovně bydlení. „Je to narovnání nenormálního stavu, který panoval,“ 
řekl. Podle údajů sčítání lidu z roku 2011 bylo v Česku 3,8 milionu obydlených bytů. „Ve skuteč-
nosti je jich ale obydlených výrazně více,“ uvedl Polednik. Podle IRI by mělo být v roce 2025 
zhruba 4,4 milionu bytů. 

Další nízkoenergetické rodinné domy ke kolaudaci 
Jedenáct dvojpodlažních domů z druhé etapy výstavby rodinných domů Nový Sedlec se na jaře 

dočká kolaudace. Projekt se nachází dva kilometry od severní hranice Prahy v obci Sedlec u Líbez-
nic. V rámci druhé etapy výstavby bude letos na jaře zkolaudováno 11 dvojpodlažních rodinných 
domů v dispozicích 4+kk a 5+kk, s garáží nebo parkovacím stáním a zahradou. Nový Sedlec je 
stejně jako jiné projekty Konhefr nízkoenergetický. Domy jsou vytápěny tepelnými čerpadly 
Mitsubishi Electric Power Inverter – vzduch/voda. Tepelné čerpadlo odnímá teplo okolnímu pro-
středí, převádí ho na vyšší teplotu a cíleně předává pro potřebu vytápění či ohřev teplé vody. Na 
úsporném provozu má dále podíl kvalitní zateplení, vzduchové utěsnění, izolační trojskla, podlaho-
vé topení, rekuperace vzduchu a ekvitermní regulace teploty. 

Rekuperace vzduchu, tedy systém řízeného větrání, kdy je odpadní teplo z domácnosti zpětně 
využíváno k ohřívání čerstvého vzduchu vháněného do objektu, vedle úspor energie, zajišťuje také 
stálou výměnu vzduchu v domě a udržuje tak zdravé vnitřní prostředí. 
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Společnost EKOSPOL oznamuje dvě 
nová povýšení: Ing. Aleš Jungman (29) byl 
k 1. 4. 2012 jmenován 
do pozice zástupce 
vedoucího oddělení 
výběrových řízení a 
rozpočtů. V nové pozici 
bude zodpovídat za 
výběr generálních doda-
vatelů a subdodavatelů 
při výstavbě bytových 
areálů, organizaci a 
přípravu podkladů pro výběrová řízení, kalku-
laci nákladů, tvorbu rozpočtů jednotlivých 
projektů, evidenci a hodnocení kvality doda-
vatelů. Jungman vystudoval obor pozemní 
stavby a konstrukce na ČVUT v Praze. 

Jaromír Reitinger 
(49) byl k 1. 4. 2012 
jmenován do pozice zá-
stupce vedoucího mana-
žera projektu Nové Mě-
cholupy II. V nové pozici 
bude zodpovídat za koor-
dinaci výstavby bytového 
areálu se 136 byty, kaž-
dodenní kontrolu práce 
dodavatelů dle Kontrolního a zkušebního plá-
nu, technický dozor investora na stavbě a 
s ním související administrativní agendu. Rei-
tinger vystudoval obor pozemní stavitelství na 
Střední průmyslové škole stavební v Praze 5. 

STUDIO AXIS - Centrum vzdělávání ve 
stavebnictví v Praze 9, zve zájemce na sérii 
seminářů zaměřených na aktuální informace v 
oblasti právních předpisů týkajících se staveb-
nictví: 
• 19. 4. Řešení správních deliktů v oblasti 
památkové péče 
• 23. 4. Novela zákona o veřejných zakázkách 
• 26. 4. Směrnice 2010/31/EU o energetické 
náročnosti budov 

Program a on-line přihlášku najdete na: 
http://www.studioaxis.cz/. 

 
Saint-Gobain Construction Products CZ 

a.s., divize Isover, vyhlašuje čtvrtý ročník 
mezinárodní přehlídky Energy Efficiency Best 
of Awards 2013. Jde o akci na podporu ener-
geticky úsporných projektů, přičemž soutěžící 
jsou z 15 evropských zemí. Přehlídka je urče-
na pro architekty, projektanty či realizační 
firmy, podílející se na vytvoření originálního 
projektu z oblasti nové výstavby nebo rekon-
strukce, jak v bytové, tak v nebytové výstav-
bě. Přihlášení účastníků včetně dodání poža-
dovaných podkladů je možné do 30. 9. 2012. 
Více informací včetně podrobných pravidel a 
přihlášky je na www.isover-eea.com a 
www.isover.cz/eea-2013. 

Nová řada kompaktních regulátorů 
Pro udržování požadované teploty v místnosti se nej-

častěji využívá tzv. pokojových regulátorů (nebo také 
prostorových termostatů). Pokojový regulátor snímá 
teplotu v místnosti a podle ní řídí zdroj tepla či chlazení. 
Patří k nim i nová řada SE7000 značky Schneider Elect-
ric s moderním designem. Vyznačuje se jednoduchostí a 
technickými možnostmi. 

Řada SE7000 poskytuje velice pokročilé a monitorova-
cí funkce nezbytné pro moderní systémy automatizace 
budov, ale i bytových jednotek bez nutnosti použití speciálního softwaru nebo nástrojů. Největší 
předností je, že všechny modely lze vybavit snímačem pohybu PIR pomocí volitelného krytu PIR. 
Tento snímač automaticky hlídá pohyb v místnosti a v případě, že delší dobu k pohybu nedochází, 
automaticky přechází do úsporného režimu (např. sníží teplotu vytápění nebo klimatizování), čímž 
se samozřejmě sníží i celková spotřeba energie. 

Nové prostorové regulátory řady SE7000 jsou vhodné jak pro všechny typy komerčních budov 
(kanceláře, hotely, školy, zdravotnictví, obchodní prostory, lehké výrobní provozy), tak pro obytné 
budovy/domácnosti. 

Centrála pro ovládání odvodu kouře 
Osvědčená modulová centrála MZ2 pro ovládání požárního 

odvětrání a ventilace splňuje nároky platných evropských 
norem. 

Centrála MZ2 je na trhu úspěšná už řadu let a slouží k ovlá-
dání zařízení pro přirozený odvod kouře a tepla při požáru 
certifikovaných dle norem DIN. Kromě stavebně technického 
osvědčení od TÜV byla nyní úspěšně přezkoušena i dle ev-
ropských norem prEN 12101-9 a EN 12101-10. 

Tyto normy obsahují zkušební kritéria, která posuzují 
funkční bezpečnost ovládání zařízení pro přirozený odvod 
tepla a kouře při požáru (RWA) a odpovídají z velké části 
předpisům svazu německých pojišťoven VdS 2593 a 2581. 
Obsahem norem je zkouška zajištění přísunu potřebné ener-
gie a elektrických zařízení, která jsou sériově součástí systé-
mu MZ2. Pomocí tohoto průkazu získá uživatel doklad o použitelnosti zařízení a předejde tak 
možnosti uplatnění různých názorů na jeho funkčnost při uvedení do provozu. 

Uživatel dostane současně modulárně sestavené a konfigurovatelné ovládání RWA zařízení, u 
kterého je na prvním místě kladen důraz na flexibilitu a hospodárnost. U centrály MZ2 se jedná o 
digitálně naprogramovaný kontrolní systém. Může se použít u RWA a u odvětracích i ventilačních 
zařízení domovní techniky. Spojuje v sobě mnoho funkcí, jako například servisní jednotku, mož-
nost dalšího přenosu informací a sériové připojení na hlásič větru a deště. 

Nový prvek pro minimalizaci tepelných mostů 
Eliminací tepelných mostů je možné snížit náklady na vytápění až o 4 %, u pasivních domů do-

konce až o 6 %. Tepelné mosty se často vyskytují v místech styku vodorovné konstrukce 
s konstrukcí svislou, tedy například mezi stěnou a 
základovou konstrukcí, případně stěnou suterénu 
stavby. Pro minimalizaci tepelných mostů v těchto 
místech je určen nový vápenopískový prvek KMB 
SENDWIX THERM, který doplnil moderní dvou-
vrstvý zdicí systém od společnosti KM Beta, navr-
žený přímo pro stavbu tepelněúsporných, nízkoe-
nergetických a pasivních domů. SENDWIX 
THERM se používá v rámci systému SENDWIX 
pro tloušťky stěn 240, 175 nebo 115 mm jako první 
zakládací řada zdicích prvků. 

KMB SENDWIX THERM je speciální izolační 
vápenopískový blok vyrobený ze stejných surovin, 
navíc však se speciální příměsí, která zvyšuje tepelný odpor až o 50 %. Použitím tohoto izolačního 
bloku ve svislé konstrukci dochází k minimalizování tepelných mostů mezi stěnou a základovou 
konstrukcí, příp. stěnou suterénu stavby. Nový prvek nabízí KM Beta ve třech rozměrech - pro 
tloušťky stěn 240, 175 a 115 mm. 
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